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PROTOKÓŁ  Nr XLIII/10 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 27 sierpnia 2010 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1405.  

W sesji udział wzięli: 

• radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –zastępca burmistrza Bobolic,  

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – Radca Prawny. 

 Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pan Jan Rewkowski– dyrektor ZUKiO w Bobolicach,    

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M- GOPS w Bobolicach, 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M- GBP w Bobolicach, 

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M- GOK w Bobolicach. 

Zaproszeni goście: 

• Pani Krystyna Bugaj-Wójcik – Radna Rady Powiatu,  

• Pan Dariusz Michalak - Dyrektor Gimnazjum Publicznego w Bobolicach,  

• Pan Józef Wołowski – Dyrektor SP w Kłaninie, 

• Pani Joanna Katolik - Nauczyciel  SP w Kurowie, 

• Pani Joanna Golecka – Nauczyciel SP w Kłaninie, 

• Pan Adam Kowalczyk – Nauczyciel Gimnazjum Publicznego w Bobolicach, 

• Pan Piotr Grzybowski – Nauczyciel SP w Kurowie, 

• Pan Jan Mokrzycki -  Członek Jury Konkursu „Nauczyciel Roku” 

• Pan Jarosław Bączkowski – Opiekun GGM w Bobolicach, 

• Kamil Nawrocki –Członek GGM, 

• Jarosława Ułanowski– Członek GGM, 

• Dorota Janikowska – Członek GGM,  

• Pani  Iwona Czerniec – Przedstawiciel Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, 

• Pan Kamil Piecuch - Przedstawiciel Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, 
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• Sołtysi. 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady i powiedział: 

„16 lipca 2010 roku odbyła się Uroczysta Sesja Rady Miejskiej, która została zwołana na 

okoliczność uczczenia 670-lecia nadania praw miejskich Bobolicom. Pierwsza część 

dzisiejszej sesji jest równie uroczysta, gdyż najważniejszym punktem obrad jest wręczenie 

nagrody „Nauczycielowi Roku 2010 oraz nauczycielom wyróżnionym”. 

 
Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 30 czerwca 2010 roku i 16 lipca 2010 roku. 

3. Wręczenie nagrody „Nauczycielowi Roku 2010” oraz nauczycielom wyróżnionym. 

4. Trybuna sołecka. 

5. Trybuna obywatelska. 

6. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwał: 

1. w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2010 rok; 

2. w sprawie określania trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Bobolice; 

3.  w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia z Miastem Koszalin w sprawie 
partycypacji gminy Bobolice w kosztach dofinansowania zakupu ciężkiego samochodu 
ratowniczo – gaśniczego dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w 
Koszalinie; 

4. w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia z Zarządem Województwa 
Zachodniopomorskiego – Zachodniopomorskim Zarządem Melioracji i Urządzeń 
Wodnych w Szczecinie w sprawie partycypacji Gminy Bobolice w kosztach utrzymania 
cieków i urządzeń melioracji wodnych podstawowych na terenie gminy; 

5. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Gąbin; 

6. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Jodłowa; 

7. w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Pomocy Spo łecznej w Gminie Bobolice na 
lata 2010 – 2013; 

8. w sprawie uchwalenia regulaminu określającego tryb, sposób powoływania i 
odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowe warunki jego 
funkcjonowania; 
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9. w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 
gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice; 

10. w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 
gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice; 

11.  w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 
gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice; 

12.  w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania z radami działalności pożytku 
publicznego lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 
3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie projektów aktów prawa 
miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji; 

13.  w sprawie przystąpienia Gminy Bobolice do wspólnej realizacji projektów pn. „Wrota 
Parsęty II – Infrastruktura społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty” oraz 
„Wrota Parsęty II – Usługi społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty”; 

14.  zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutów sołectwom w gminie Bobolice; 

15. zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu Sołectwu Dobrociechy  

16. w sprawie wystąpienia przez Gminę Bobolice o utworzenie publicznej szkoły średniej; 

17. zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia regulaminu Stadionu Miejskiego w 
Bobolicach; 

18. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawek opłat za korzystanie z cmentarzy i 
urządzeń cmentarnych na cmentarzach komunalnych Gminy Bobolice; 

19. zmieniająca uchwałę w sprawie uchylenia uchwały. 

9. Wolne wnioski 

10. Zakończenie obrad 

  Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki wnioskował  o przesunięcie 

punktu 3 porządku obrad tj. „Wręczenie nagrody Nauczycielowi Roku 2010 oraz 

nauczycielom wyróżnionym” na punkt 6 porządku obrad, oraz o przesunięcie projektu 

uchwały Nr 13 w sprawie przystąpienia Gminy Bobolice do wspólnej realizacji projektów pn. 

„Wrota Parsęty II – Infrastruktura społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty” oraz 

„Wrota Parsęty II – Usługi społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty” na punkt 1, ze 

względów organizacyjnych. 

Wprowadzenie zmian do porządku obrad radni przyjęli jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

 
 
Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XLI Sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 30 czerwca 2010 roku i z 
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XLII Uroczystej Sesji Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 16 lipca 2010 r.   był wyłożony do 

wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym na 

sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował 

przyjęcie protokołów  z XLI  i XLII Sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokoły z XLI i z XLII Sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez 

radnych jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Trybuna sołecka. 
Głos zabrał sołtys Głodowej Pan Bogdan Majewski w sprawie podziękowania za wyróżnienie 

sołtysów podczas obchodów Jubileuszu 670-lecia Bobolic i wyraził swoje ubolewanie nad 

tym, że tak mała liczba sołtysów to wyróżnienie otrzymała. 

 

Ad. 4. Trybuna obywatelska  
W trybunie obywatelskiej głos zabrali:  

1. Pan Dariusz Michalak dyrektor Gimnazjum Publicznego w Bobolicach powiedział, że 

w czerwcu pojawiła się  inicjatywa, żeby  zorganizować  zjazd absolwentów 

gimnazjum w Bobolicach, jest to już 10 lat jak szkoła została powołana. Poprosił 

wszystkich zgromadzonych o rozpropagowanie tego przedsięwzięcia, zjazd jest 

zaplanowany na 18 września br., w programie przewidziane jest: 

- zwiedzanie szkoły, 

- program artystyczny przygotowany przez gimnazjalistów, 

- prezentacje multimedialne na temat sukcesów absolwentów gimnazjum, 

- spotkanie z wychowawcami po latach, 

- mecz piłki koszykowej. 

Patronat honorowy nad tą imprezą przyjęła Pani Mieczysława Brzoza Zastępca 

Burmistrza, która była pierwszym dyrektorem, uczestniczącym w tworzeniu 

Gimnazjum Publicznego w Bobolicach. Gimnazjum od roku jest jednostką 

samodzielną, wcześniej wchodziła w skład Zespołu Szkół. 

2. Pani Krystyna Bugaj – Wójcik powiedział, że chciałaby wrócić do tematu Uroczystej 

Sesji Rady Miejskiej w Bobolicach, radna zauważyła pewne uchybienia i aby w 

przyszłości uniknąć, powiedziała iż witano gości, wymieniano osoby po nazwisku, 

zapomniano jednak o radnych powiatowych. Natomiast jeśli chodzi o wyróżnienia 

Srebrnego Boboliczaka, to pani Bugaj – Wójcik uważa, że wiele osób zostało  
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pominiętych, nie wspomniano o Ochotniczej Straży Pożarnej, która często z 

narażeniem własnego zdrowia i życia niesie pomoc mieszkańcom. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Czarnecki, powiedział iż Kapituła spotykała 

się kilka razy, boboliczaków była określona ilość i były one przeznaczone dla osób 

robiących coś więcej, niż wykonywanie swoich obowiązków. 

 

Ad.5. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie w okresie między sesjami, przedstawiła Pani 

Mieczysława Brzoza Zastępca  Burmistrza Bobolic powiedziała, że 

wracając do wystąpienia dyrektora Dariusza Michalaka, apeluje do zgromadzonych o 

rozpropagowanie przedsięwzięcia jakim jest pierwszy zjazd absolwentów gimnazjum. 

Wspaniale byłoby gdyby doszło do tego zjazdu, gdyż jest to takie nowatorskie 

podejście do tematu, gdyż zjazdy najczęściej organizowane są przez uczelnie wyższe, 

szkoły średnie. Pani Mieczysława Brzoza powiedziała również, że zmienia się klimat 

nie tylko w Polsce, ale także tutaj w Bobolicach tego doświadczamy, silne opady 

deszczu powodują zalewanie ulic na terenie miasta. Nie ma rozbudowanej tak jak 

byśmy sobie życzyli kanalizacji deszczowej. Pani burmistrz po takiej ulewie była i 

oglądała jak to wygląda, a wyglądało tragicznie, ulicami które najbardziej ucierpiały 

są: ulica Kochanowskiego, Kolejowa, Kowalskiego, Koszalińska, Ratuszowa, Dolna, 

Szkolna, Łazienkowa, próbowano robić co tylko możliwe na ten czas, aby 

minimalizować skutki, ale żywioł jest nie do opanowania, gdy nie ma odpowiednio 

przygotowanej i rozbudowanej kanalizy deszczowej. Została podjęta decyzja o 

przygotowaniu koncepcji odprowadzania wód opadowych z publicznych, gminnych 

dróg w Bobolicach. Zwrócono się do kilku pracowni projektowych o przygotowanie 

projektu takiej kanalizy, zostały zebrane oferty i wybrana została „Pracownia 

Projektowa mgr inż. Andrzej Krokosz” z Koszalina, która dała najkorzystniejszą cenę- 

brutto 17.568,00 zł. Podpisana została umowa, koncepcja obejmuje swoim zakresem 

obszar całego miasta, tj. 38 ulic o długości 13,55 km. Koncepcja ma być 

przygotowana do końca grudnia, zamierzeniem władz jest przygotowanie 

wieloletniego planu budowy kanalizacji deszczowej. Prowadzone są także weryfikacje 

umów na wywóz nieczystości, trzeba kontrolować i egzekwować to co się raz już 

ustaliło. Kontrole przeprowadzane są sukcesywnie, Straż Miejska łącznie z 

Inspektorem ds. Komunalnych panem Ireneuszem Bieleckim biorą czynny udział, 

żeby trafiać do opornych mieszkańców. Poważna weryfikacja została przeprowadzona 
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i zakończyła się 23 marca br., wykazano iż 143 posesje nie ma zawartych umów. 

Ostatnia weryfikacja miała miejsce 18 czerwca br., z analizy umów wynikało 

wówczas, że zawartych było 2.547 umów, a nie zawartych: w mieście - 38 umów (3% 

z terenu gminy), w gminie 105 umów (8% z terenu gminy). Sprawa zawierania umów 

jest przez władze cały czas pilotowana. Kolejną sprawą jest modernizacja oświetlenia, 

w tym roku kończy nam się umowa z Zakładem Oświetlenia Drogowego w Karlinie 

na świadczenie usług w zakresie oświetlania ulic gminnych, prowadzone były 

negocjacje, które zakończyły się pomyślnie, mamy zagwarantowaną całkowitą 

kwestie dokończenia modernizacji oświetlenia w mieście i w gminie w stosunku do 

tych punktów, które są. Do wymiany mamy 368 lamp i Zakład Oświetlenia 

Drogowego w Karlinie dokona kompleksowej wymiany tych właśnie lamp. 

Oświetlenie w mieście i gminie będzie energooszczędne, zmodernizowane. Projekt 

modernizacji nie obejmuje postawienia nowych lamp, w miejscu gdzie ich nie było do 

tej pory. Zostało sporządzone zestawienie, gdzie wykazane są wszystkie wnioski 

dotyczące postawienia nowych lamp, jest on dokładnie analizowany, jeszcze raz  

podchodzi się do kosztów, żeby zobaczyć co ewentualnie będzie można i w jakim 

terminie zrobić. 31 lipca był organizowany piknik w Ubiedrzu, wspaniała impreza. 21 

sierpnia br. taki piknik odbył się również w Kurowie, połączony ze zbiórką 

charytatywną na rzecz Krystiana Żeromskiego chorego na nowotwór, zebrano 2.100 

zł. Pani burmistrz 21 sierpnia 2010 roku wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej 

Zdzisławem Czarneckim, radnym Jerzym Nowomiejskim, panią kierownik Jolantą  

Stępień, panem Andrzejem Kaczanowicz i panem Józefem Wołowskim uczestniczyła 

w 16-leciu Ośrodka w Darżewie.  Pensjonariusze z Darżewa pięknie się wpisują w 

nasze lokalne potrzeby w miejscowości, które są wokół. Bardzo angażowali się w 

prace porządkowe, kiedy oddawany był segment E w gimnazjum, widzimy ich przy 

budowie placu zabaw, niwelacji terenów, świetlic, dobrowolnie zgłaszają się do tych 

prac, ta współpraca bardzo dobrze się układa. 10 sierpnia pani Mieczysława Brzoza 

uczestniczyła w otwarciu placu zabaw na ulicy Łazienkowej w Bobolicach przy 

współudziale pani Zofii Kęcel i pana Zdzisława Kurty, którzy z  siłą perswazji 

kontaktowali się ze Spółdzielnią Mieszkaniową „Jutrzenka”, że ten plac zabaw z 

własnych środków postawiła. 24 sierpnia odbyła się wizyta Belgów, którzy mają w 

Starem Bornem  pochowanego potomka, przyjechali z prezentami dla „Odnowy” dla 

„Tafli” i korzystając z okazji odwiedzili także władze samorządowe. 26 sierpnia 

odbyło się zakończenie wakacji w miejscowości Dargiń organizowane przez Miejsko -

Gminną Bibliotekę Publiczną przy pomocy M – GOK. Następną sprawą jest 
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porozumienie z Zarządem Melioracji Wodnych, jest to porozumienie które było 

negocjowane z kierownictwem w zakresie cieków wodnych i rowów melioracyjnych, 

które są na terenie naszej gminy. Odbył się Festiwal Graffiti, środki na festiwal  

pozyskane były w wysokości 9.494,00 euro, wkład własny 1.676,00 euro, w tym 

samym czasie odbył się również Jarmark Rzemiosł Dawnych. Następną imprezą będą 

dożynki, pozyskane zostały środki z zewnątrz : 1 projekt – „Biesiady, zmagania gmin 

partnerskich”, wniosek był składany na kwotę 12.215,00 euro, otrzymaliśmy 

10.328,00 euro, odbędzie się również turniej piłki nożnej, zostali zaproszeni piłkarze z 

partnerskiego miasta Demmin. Następnym tematem jest budowa segmentu D 

gimnazjum, termin który był wcześniej ustalony nie będzie dotrzymany. Pani 

burmistrz przedstawiła całą procedurę przetargową. Został ogłoszony przetarg, w 

budżecie zaplanowana była kwota w wysokości 3.179.308,00 zł, do przetargu stanęły 

trzy firmy: 

1)  „MATEXIM” z siedzibą w Białogardzie -  3.697.629,08 zł; 

2)  Zakład Ogólnobudowlany Usługi Transportowe Roman Wawszczyk z Manowa – 

3.179.308,42 zł;  

3) Przedsiębiorstwo Budowlane „BUDOMAL” z Koszalina – 3.631.257,99 zł. 

Wybrana została oferta pana Romana Wawszczyka z Manowa, zakres robót obejmuje min.: 

roboty rozbiórkowe, stan wykończeniowy, instalacje wewnętrzne: elektryczna, niskoprądowa, 

wodno – kanalizacyjna, centralnego ogrzewania, ciepła technologicznego, wentylacja 

mechaniczna, wejście do budynku, place, chodniki, drogi, oświetlenie terenu i mała 

architektura. Na dzień 27 sierpnia br. zostały zakończone roboty konstrukcyjne, 

rozprowadzenie instalacji elektrycznej, wodno – kanalizacyjnej, sieci niskoprądowej, tynki 

wewnętrzne, wzmocnienie i ocieplenie dachu. W trakcie realizacji jest zewnętrzna sieć 

komunikacyjna, drogi, parkingi, place. Zostały uzgodnione również w większości roboty 

wykończeniowe w zakresie armatury sanitarnej, wentylacji i ściany przesuwnej. Jednak mimo 

szybkiego tempa pracy termin umowny realizacji inwestycji nie zostanie zachowany. 

Przyczyn takiej sytuacji jest kilka i są one spowodowane między innymi: problemami 

technologicznymi wykonania robót konstrukcyjnych, wzmocnień dachu, fundamentów, ścian 

budynku według zaleceń projektowych. Rozwiązania projektowe prowadziły do demontażu 

dachu celem wykonania jego wzmocnienia, na co nie było zgody ze strony gminy jak i 

samego wykonawcy. Zaczęto szukać innych rozwiązań, gdyż była by to katastrofa, żeby 

wzmacniać całą konstrukcję, bo trzeba by było sięgać aż do fundamentów. W efekcie 

wspólnych poszukiwań z projektantami rozwiązania zostały znalezione, wzmocnienia 

wykonane, ale został zablokowany termin robót na elementach budynku na około 3 tygodnie. 
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Podczas realizacji wystąpiły niezbędne do wykonania roboty dodatkowe mające bezpośrednie 

przełożenie na termin realizacji inwestycji, są to min. roboty w zakresie zmiany przebiegu 

zasilania głównego w kanale, zmiany lokalizacji infrastruktury wodno – kanalizacyjnej, 

również z tego samego projektu deszczówki,  nowe wydzielenie pomieszczeń w uzgodnieniu 

z dyrekcją gimnazjum. To wszystko razem wpłynęło na to, że ten termin uległ przesunięciu. 

Pani Mieczysława Brzoza powiedziała, że są mniejsze wpływy do budżetu niż zakładano, co 

jest nie bez znaczenia. W tej chwili te roboty idą, bo przerób na budynku gimnazjum jest 

około 2 milionów, natomiast nie mamy zwrotów środków założonych z Urzędu 

Marszałkowskiego. Z pierwszej zaliczki, która wynosiła 346 tys. zł otrzymaliśmy z Urzędu 

Marszałkowskiego  41 tys. zł. Kolejną sprawą o jakiej Pani burmistrz mówiła, to budowa 

przyłączy kanalizacyjnych, ten temat jest realizowany przez RWiK, pierwsze przyłącza będą 

zrobione w tym roku. RWiK przeprowadził przetarg na wyłonienie wykonawcy przyłączy 

kanalizacyjnych i przyłącze wodociągowe, które było do wykonania w miejscowości Gozd. 

Kwotę jaką miała spółka na wykonanie przyłączy wynosiła 1.239.000,00 zł. Do pierwszego 

przetargu przystąpiły cztery firmy: 

1.  „MAZUR” ze Szczecina dał ofertę – 5.862.000,00 zł 

2.  „EKOWODROL” – 5.900.000,00 zł 

3.   Przedsiębiorstwo Inżynieryjno – Budowlane „Insbud” M. Sokalski z Bonina – 

1.900.000,00 zł 

4.   Przedsiębiorstwo „HYDRO GEWUT” ze Sławna – 4.797.000,00zł. 

Przetarg został unieważniony, gdyż kwota proponowana przez oferentów znacznie 

przewyższała kwotę na ten cel przeznaczoną. 13 lipca br. odbył się drugi przetarg, wpłynęła 

jedna oferta Przedsiębiorstwa Inżynieryjno – Budowlanego „Insbud” M. Sokalski na kwotę 

około 3 mln zł. Spółka zaczęła się zastanawiać skąd  się biorą takie ceny, taki rozrzut między 

cenami wynika z zaistniałej sytuacji jaka panuje na terenach po powodziowych. Firmy 

podejmują zadania, właśnie tam, a u nas tych firm jest mało i ceny za wykonanie usług 

wzrastają. Przetarg ten również został unieważniony. Pani Burmistrz wspólnie z panią Prezes 

podjęły decyzję o tym, żeby całą gminę podzielić na takie mniejsze cztery przetargi, żeby 

wyłonić mniejszych wykonawców. 9 sierpnia było otwarcie ofert, wpłynęła jedna oferta pana 

Sokalskiego, który podtrzymał cenę około 3 mln zł. Wspólnie została podjęta decyzja o 

robieniu 2 zadań z 4, w tej chwili rusza budowa  przyłącza w takich miejscowościach jak: 

Dobrociechy, Glinka, Bożniewice, Dargiń, Świelino, Krępa jest to razem 140 przyłączy i 

Porost , Drzewiany, Chociwle, Buszynko to jest 139 przyłączy. Dla pozostałych miejscowości  

takich jak: Przydargiń, Kłanino, Głodowa, Pomorzany i Gozd (106 przyłączy) jest 

przygotowana specyfikacja i może jest już nawet ogłoszony nowy przetarg, który będzie 
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wyłaniał jeszcze mniejszych wykonawców, na poszczególne miejscowości. Natomiast 

zadanie 4 dotyczyło spraw projektowych w zakresie przyłączy kanalizacyjnych i 

przepompowni ścieków w Świelinie, Goździe i Kłaninie, jest to zadanie mniej pilne i może 

jeszcze poczekać. Spółka w tym roku zrobi na to projekty a realizacja może być w przyszłym 

roku. Pod koniec września w Bobolicach odbędzie się konferencja, która ma podsumować 

realizację projektu wodno-kanalizacyjnego. Odbędzie się ta uroczystość w Bobolicach, gdyż 

jesteśmy w naszym rejonie jedyną gminą gdzie inwestycje wodno – ściekowe  zostały 

zakończone, przyłącza kanalizacyjne są już odrębnym tematem. Kolejną sprawą jaka została 

omówiona przez Panią Mieczysławę Brzozę, to przeniesienie tablicy i grobu trzech żołnierzy 

radzieckich, którzy 1945 roku polegli w walkach o Wał Pomorski i zostali pochowani we wsi 

Ujazd, 1996 roku odbyła się ekshumacja i wówczas została podjęta decyzja aby szczątki ofiar 

zostały pochowane z tyłu za tablicą Panteonu. Tablica i grób zostaną przeniesione z obeliska  

z pod  centralnego  elementu Panteonu w miejsce bardziej widoczne. Władza porozumiała się 

z panem Bubieniem, który przeniesie nieodpłatnie urnę z prochami i tablicę przed Panteon, 

gdzie znajdują się dwie tablice poświęcone armii radzieckiej. ZUKiO wykona to w ramach 

zadań własnych i powinno to być gotowe już na 1 listopada br. Pani burmistrz powiedziała, że 

jest realizowany projekt z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki „Przedszkole bliżej 

dziecka” w tej chwili jest 108 dzieci dodatkowo objętych wychowaniem przedszkolnym i 

okazało się, że są jeszcze wolne miejsca dla przedszkolaków w Dargini i Kurowie. Do  dnia 

27 września do godziny 15.00 jest termin wpłaty wadium na przetarg dzierżawy budynku na 

ulicy Warszawskiej. Cena dzierżawy  brutto wynosi 403,94 zł miesięcznie.   

 

Ad. 6 Wręczenie nagrody „Nauczycielowi Roku 2010” oraz nauczycielom 

wyróżnionym.  
 Pani burmistrz Mieczysława Brzoza przypomniała historię powstania pomysłu na 

konkurs „Nauczyciel Roku”. Powiedziała, iż konkurs jest kontynuowany od ubiegłego roku, 

głównym organizatorem  jest Gminna Grupa Młodzieżowa w Bobolicach, która współpracuje 

z Urzędem Miejskim i Radą Miejską, opiekunem grupy jest Pan Jarosław Bączkowski. Celem 

konkursu jest wyłonienie nauczycieli, których można wskazać za wzór dla całej społeczności 

nauczycielskiej. W skład jury konkursu wchodzą osoby wspierające ideę konkursu, 

członkowie GGM, osoby wskazane przez Burmistrza Bobolic i Przewodniczącego Rady 

miejskiej w Bobolicach. Nauczyciel nominowany do nagrody „Nauczyciel Roku” musi 

spełniać pewne kryteria: 

1. Zatrudniony na terenie Gminy Bobolice, 

2. Przyjaźnie nastawiony do uczniów, 
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3. Cieszący się zaufaniem i wysoko oceniany przez społeczność uczniowską, 

4. Obiektywnie oceniający, 

5. Prowadzi nieodpłatnie zajęcia poza lekcyjne, 

6. W inny sposób znacząco angażuje się w życie szkoły, 

7. Zawsze profesjonalnie przygotowany do pracy, 

8. Cieszący się pozytywną opinią Rady Szkoły. 

Jury konkursowe przyznaje tytuł „Nauczyciel Roku” i dwa wyróżnienia. Skład Kapituły: 

1. Pani Zofia Kęcel – ze strony przedstawiciela Rady Miejskiej, 

2. Pan Jarosław Bączkowski – opiekun GGM, 

3. Pan Jan Mokrzycki – „Nauczyciel Roku 2009”, 

4. GGM reprezentowana przez 4 osoby: Kamil Nawrocki, Jarosław Ułanowski, Jakub 

Dominikowski i Karol Kuropatnicki, 

5. Pani Mieczysława Brzoza.  

Szkoły zgłosiły 7 nauczycieli, wyłoniono jednego „Nauczyciela Roku” i dwóch nauczycieli 

dostało wyróżnienie. Posiedzenie odbyło się 21 lipca br. 

Następnie członkowie GGM Kamil Nawrocki i Jarosław Ułanowski przedstawili 

wyróżnionych i nagrodzonych. Wręczono nagrody i wyróżnienia oraz zrobiono pamiątkowe 

zdjęcia. Pan Adam Kowalczyk „Nauczyciel Roku 2010” podziękował w swoim imieniu i w 

imieniu nauczycieli wyróżnionych tym wszystkim, którzy się do tego przyczynili, a w 

szczególności uczniom. 

 

Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych 
Radny Pan Mariusz Walaszczyk–  zapytał co z remontem klubu w Kłaninie? Następna sprawa 

to woda, która po opadach deszczu znajduje się na placu zabaw? Radny zapytał co z 

modernizacją boiska, chodnika?  Miały być zrobione siedziska, do końca grudnia jest ważna 

tylko licencja. Kolejną sprawą, o której mówił radny to oświetlenie ostatniego bloku, który 

został wykończony. Radny rozmawiał z burmistrzem i pan I. Bielecki miał się tą sprawą 

zająć. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Mieczysława Brzoza zastępca burmistrza, mówiąc że jeśli chodzi o 

remont klubu to dotyczy to zarówno Kłanina jak i Kurowa, te inwestycje szły z „Odnowy 

wsi”. Został ogłoszony pierwszy przetarg nie zgłosił się nikt, do kolejnego przetargu zgłosiła 

się jedna firma, której oferta przewyższała o 283 tys. zł wartość kosztorysu (5.870,00zł –

wartość kosztorysu). Przetarg został unieważniony, zostało to podzielone na mniejsze 

zadania, ogłoszony będzie nowy przetarg. Wniosek jest, pieniądze są pozyskane na te 

świetlice, ale niestety to się przedłuży w czasie i roboty na pewno nie ruszą w tym roku. Głos 
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zabrał radny Artur Tomczak, który powiedział, iż straszą społeczeństwo podwyższą VAT i w 

przyszłym roku będzie jeszcze drożej. W takiej sytuacji już na pewno nie będzie nas stać na 

remont klubu. Pani burmistrz powiedziała, że w tym roku nie ma takiej możliwości żeby 

podpisać umowę na taką wartość jak jest. Odnośnie wody na placu zabaw została podjęta 

decyzja o wsypaniu piasku w zagłębienie gdzie jest woda. Tych zagłębień jest dwa, jedno 

bliżej bujawek i tam zostanie nasypany piasek, natomiast ta druga kałuża nieopodal świetlicy, 

to tam będą składowane materiały na remont klubu, więc w tej chwili nie ma sensu tego robić, 

utwardzać, gdyż i tak to zostanie rozjeżdżone, popsute. 

Radny Mariusz Walaszczyk powiedział, że piasek to nie jest rozwiązanie, bo został 

nawieziony ale woda nadal stoi.  

Pani burmistrz powiedziała, że trzeba się zastanowić nad innym rozwiązaniem. 

Natomiast jeśli chodzi o modernizację chodnika, boiska to ma świadomość, że kończy się 

licencja, ale gdyby wszystkie gminy chciały utrzymać licencje na wszystko, to pieniądze szły 

by tylko na boiska sportowe.  Pani burmistrz powiedziała, że wie jak to jest bo w Bobolicach 

też tych zaleceń jest sporo, robimy na tyle na ile nas stać. Wniosek na modernizację nie 

przeszedł. Oświetlenie bloku będzie zrobione do końca września. 

 

Radny Pan Piotr Kowalczyk – powiedział, że jest zrobiona wyrwa od strony Głodowa, na 

górce. 

 

Radny Pan Jerzy Nowomiejski -  powiedziała, że chciał by podziękować burmistrzowi za tą 

sprawę chodnika w Głodowej, że doprowadził sprawę do końca, zgłosił w Zarządzie Dróg 

Powiatowych.  

Pani burmistrz powiedziała, że podziękowania na pewno zostaną przekazane.    

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak – powiedział, że chciał by powrócić do tematu „ścieżki”, 

gdyż sprawa trwa od czerwca 2009 roku, wszystko miało być załatwione, ludzie płacą a nie 

korzystają z tego. Kolejna sprawą są odznaczenia Srebrnego Boboliczaka, radny powiedział, 

że ludzie przychodzili do niego i mówili, iż tych osób, które zasługują na to wyróżnienie jest 

znacznie więcej. Następną sprawą jest ogrodzenie wokół gimnazjum, które było bardzo ładne, 

nowe i zostało zdjęte. 

Pani burmistrz odpowiadając na zapytania radnego powiedziała, że jeśli chodzi o „ścieżkę” to 

zajmie się tą sprawą. Natomiast jeśli chodzi o ogrodzenie to zostało zdjęte z racji tego, że to 

które było nie zostało zabezpieczone i już korodowało, ono po pierwszej zimie miało masę 

rdzy. Zostało zdjęte po to aby je solidnie zrobić, w tej chwili jest już do odbioru. 
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Radna Pani Justyna Terlecka – powiedziała, że przy drodze powiatowej, w miejscowości 

Chlebowo jest duża dziura, miejscowi kierowcy starają się omijać, ale ludzie którzy jeżdżą na 

wczasy nie wiedzą o tym. Za Ujazdem , za wąwozem do Chmielna też są duże dziury i przed  

samym Chmielnem również. Samochody muszą zjechać na pobocze, żeby ominąć te dziury.  

Pani Burmistrz ustosunkowując się do wypowiedzi radnej, powiedziała że bardzo źle się 

współpracuje z Zarządem Dróg Powiatowych i są nawet na etapie rozmyślań czy nie złożyć 

skargi na dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych. 

 

Radny Pan Jerzy Nowomiejski- powiedział, że remont dróg powiatowych jest w gestii 

radnych powiatowych, gdyż tak naprawdę to oni są bardzo blisko dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych, spotykają się przecież na posiedzeniach sesji Rady Powiatu. 

Pani Mieczysława Brzoza powiedziała, że to jest dobry pomysł, wyślemy pismo z propozycją 

podjęcia tego tematu na sesji. 

 

Radny Zdzisław Strzelczak- powiedział że trzeba się zająć usunięciem konarów drzew, które 

są w środku puste i tylko zagrażają bezpieczeństwu kierowcom na drodze. 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

Projekty uchwał przedstawił: przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki. 

1) w sprawie przystąpienia Gminy Bobolice do wspólnej realizacji projektów pn. 

„Wrota Parsęty II – Infrastruktura społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty” 

oraz „Wrota Parsęty II – Usługi społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty”; 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Iwona Czerniec i Pan Kamil Piecuch - 

Przedstawiciele Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. 

Pani Czerniec powiedziała, że obydwa projekty „Wrota Parsęty II – Infrastruktura 

społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty” oraz „Wrota Parsęty II – Usługi 

społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty” opiewają na kwotę 23 mln zł. Projekt 

Wrota Parsęty II – Infrastruktura społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty ma w 

założeniu utworzenie szerokopasmowej, jednorodnej sieci dostępu do internetu na terenie 22 

gmin zrzeszonej w Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, początkowo było zakładane iż 
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będziemy kładli światłowody, jednak z uwagi na zbyt duże koszty i ograniczone środki 

finansowe w Regionalnym Programie Operacyjnym zaczęto skłaniać się ku koncepcji 

dzierżawy włókien światłowodowych od funkcjonujących na tym terenie operatorów. Zostały 

wysłane zapytania do operatorów i otrzymano odpowiedzi od tych największych i 

przystąpiono do tworzenia koncepcji budowy sieci światłowodowej na naszym terenie w 

oparciu o dzierżawę dwóch włókien światłowodowych. Na dzień dzisiejszy najbardziej 

posunięte rozmowy mamy z Telekomunikacją Kolejową, która jest o tyle dobrym partnerem 

dla nas, dlatego że posiada sporo tej infrastruktury, jest właścicielem wielu terenów na 

obszarze naszych gmin i nie ma problemu z własnością gruntów. Po za tym jest operatorem 

hurtowym, jest to ważne gdyż chcieli byśmy, aby za pomocą tej sieci stopniowo zanikał 

problem wykluczenia cyfrowego na terenach, gdzie nie ma dostępu do internetu. Nasza sieć 

ma być przede wszystkim łączyć urzędy, jednostki, szkoły, szpitale, instytucje publiczne. Z 

drugiej strony chcemy wymusić na operatorze udostępnienie punktów dystrybucyjnych dla 

operatorów końcowych , aby na własną rękę mogli dotrzeć do miejscowości, gdzie tego 

internetu nie ma. Istnieje sieć edukacyjna „Pionier”, która stwarza możliwość podłączenia 

szkół i udostępnienia telewizji edukacyjnej, oraz umożliwia podłączenie szkół do darmowych 

zasobów bibliotecznych na całym świecie. Wstępne szacunki zakładają, że na terenie Gminy 

Bobolic  długość dzierżawionej sieci światłowodowej będzie wynosiła 14 km.  

Pan Krzysztof Piecuch powiedział, że z terenu gminy, ze względu na koszty nie wchodzi w 

grą miejscowość Kłanino, Kurowo, Drzewiany. Pani dyrektor Iwona Czerniec powiedziała, że 

kiedy zwrócono się do Telekomunikacji Polskiej o dzierżawę infrastruktury odpowiedziała, że 

nie posiada zasobów technicznych, żeby udostępnić taką infrastrukturę. Ze względu na to, że 

w całym 3.1 Regionalnego Programu Operacyjnego jest raptem 30 mln euro, udało się 

uzyskać 21 mln zł, to co uda nam się maksymalnie zrobić , podłączyć to zostanie zrobione, 

natomiast do tych miejscowości gdzie nie można dotrzeć, kwota jaką posiadamy nie pozwala 

nam wybudować w tych miejscowościach sieci światłowodowych. Szacuje się, że wkład 

własny do projektu gminy wyniesie 174 tys. 500 zł w rozłożeniu na 3 lata, w założeniu że 

projekt będzie realizowany do roku 2013. Plusem dzierżawy jest to, że nie interesuje nas 

utrzymanie tej infrastruktury, nas interesuje tylko utrzymanie tej części aktywnej, której koszt 

utrzymania  będzie wynosił 20 tys. rocznie. Internet będzie działał szybko, wchodzimy jakby 

w nową jakość. Marszałek przeznaczył spora część pieniędzy na projekty tzw.  systemowe, 

mają być rozwijane: E -administracja, czy w dziedzinie medycznej, gdzie zostały 

przeznaczone duże środki zarówno na budowę infrastruktury, jak i rozbudowę aplikacji, 

mającej służyć połączeniu w pierwszej kolejności szpitali, w późniejszym pewnie i 

przychodni, do tej całej sieci będziemy mieli wszyscy dostęp. Głównym celem jest spięcie 
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szkół pod tą jednorodną sieć i tak naprawdę to zostanie docenione przez  młodzież. Internet 

jest wykorzystywany podczas zajęć szkolnych, do robienia prezentacji, można uczestniczyć w 

laboratoriach, które odbywają się np. na uczelni wyższej w Koszalinie. Pani dyrektor 

powiedziała, że ten Internet, który mamy na dzień dzisiejszy jest wystarczający do niezbyt 

skomplikowanej pracy, ale trzeba pamiętać że świat idzie naprzód i ta przepustowość będzie 

potrzebna co raz większa, żeby normalnie funkcjonować. Trzeba pamiętać, że te pieniądze, 

które są teraz na rozbudowę sieci szerokopasmowej, prawdopodobnie są jedynymi na 

następnych kilkanaście lat.   

Pani burmistrz zapytała w jakich latach ten projekt będzie realizowany? Odpowiedzi udzieliła 

pani dyrektor mówiąc, że poczynając od tego roku do roku 2013.Pani burmistrz zapytała czy 

kwota wkładu własnego będzie rozkładana na lata równomiernie? Pani Czerniec powiedziała, 

że będzie to indywidualna decyzja uczestnika projektu. My płacimy operatorom sieci za 

dzierżawę za 20 lat z góry, kwoty pozwalają im na wybudowanie infrastruktury w miejscu, 

gdzie  jej w tej chwili nie ma. Składając wniosek Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty jest 

odpowiedzialny za realizację tego projektu przez okres 5 lat, jest też właścicielem sprzętu, 

który nam wydzierżawia, a po 5 latach przechodzi na własność gminy. Związek jako 

realizujący zadanie będzie odpowiedzialny za serwis urządzeń, zestawienie połączeń. 

Wiceprzewodniczący Rady miejskiej zapytał, co się  stanie kiedy okaże się że za 10 lat 

włókna są już takim przeżytkiem, że już nikt nie będzie tego stosował, wówczas co się dzieje 

z umowa dzierżawy? Pan Piecuch odpowiedział, iż umowa obowiązuje nadal i w ramach tej 

dzierżawy operator ma nam zapewnić nowa technologię. 

Głos zabrała Pani Burmistrz mówiąc, że co do kosztów to chciała by wiedzieć konkrety, po 5 

latach sprzęt przechodzi na własność gminy, a koszt utrzymania będziemy płacić przez 20 lat, 

to tak naprawdę  po upływie 5 lat za co będziemy płacić? Pan Piecuch powiedział dalej 

związek będzie zarządzał, dalej będzie odpowiedzialny i dalej będzie serwisował. Chcemy 

zmusić operatora, który nam wydzierżawi, żeby świadczył usługę do operatorów, którzy będą 

świadczyć usługę do mniejszych operatorów.  

Pani Zofia Kęcel zapytała, czy wiadomo ile gmin jest zrzeszonych w tej idei, czy liczba 

udziałowców będzie miała wpływ na zmianę kosztów? Pan K. Piecuch odpowiedział, że w tej 

chwili to jest nasza propozycja, na tym etapie ,   podejmujemy porozumienie z taką ideą, w 

momencie zmiany gdzie będzie trzeba zwiększyć koszty, gmina będzie mogła powiedzieć 

„stop”. Pani Mieczysława Brzoza, powiedziała że jest na „tak”, gdyż jest to działanie 

znacznie wyprzedzające dzisiejsze czasy i możliwości dotychczasowe, jest to nowa generacja 

my przed tym nie uciekniemy i musimy dotrzymać kroku, jeśli teraz nie wejdziemy to za 2-3 

lata będziemy na tyle do tyłu, że tego nie zrobimy. Być może będą nawet pretensje do nas, że 
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okazja była a my nie skorzystaliśmy. W wyniku realizacji tego projektu będą miały większe 

możliwości miejscowości wiejskie. Głos zabrał także Pan J. Koczkodaj, który powiedział, że 

sprzęt przechodzi na własność gminy po upływie 5 lat, a gwarancja jest tylko na 3 lata, czyli 

przez te 2 lata jest utrzymywana, opłacana z tych 20 tys. zł. Przedstawiciel Związku Miast i 

Gmin Dorzecza Parsęty powiedział, że tak, ta kwota 20 tys. zł jest po to, żeby zapewnić 

funkcjonowanie, żeby wszystko działało jak należy. Pani burmistrz powiedziała, że dzisiaj 

jesteśmy ale jutro już może nas tu nie być, w związku z tym, że my nie mamy wszystkich 

danych, szczegół zapisanych, wnioskuje żeby dołączyć załącznik do porozumienia, projektu 

uchwały, w którym będą zawarte kwoty, daty, żeby było po nas zapisane, że to co robimy jest 

świadome. Przewodniczący Rady Miejskiej zabrał głos mówiąc, iż sieć kolejowa wiodła do 

samych Bobolic, kończy się w miejscowości Głodowa, czy szansa jest na to aby szła dalej. 

Pan K. Piecuch powiedział, że tak. 

 

Uchwała została podjęta 7 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 6 głosach 

„wstrzymujących” 

 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok, 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy  

 

Nieobecny w tym punkcie radny Pan Zdzisław Strzelczak. 

 

Pan Marek Golas członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

3) w sprawie określania trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Bobolice; 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 Obecny radny Pan Zdzisław Strzelczak. 

 

Pan Marek Golas członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

4)  w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia z Miastem Koszalin w 

sprawie partycypacji gminy Bobolice w kosztach dofinansowania zakupu ciężkiego 

samochodu ratowniczo – gaśniczego dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży 

Pożarnej w Koszalinie; 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Marek Golas członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”, przy 2 głosach 

„wstrzymujących”.  

 

5) w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia z Zarządem Województwa 

Zachodniopomorskiego – Zachodniopomorskim Zarządem Melioracji i Urządzeń 

Wodnych w Szczecinie w sprawie partycypacji Gminy Bobolice w kosztach 

utrzymania cieków i urządzeń melioracji wodnych podstawowych na terenie gminy; 

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Zastępca Burmistrza 

Bobolic.  

 

Pan Marek Golas członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 
6) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Gąbin; 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Zastępca Burmistrza 

Bobolic.  
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Pan Marek Golas członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

7) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Jodłowa; 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Zastępca Burmistrza 

Bobolic. 

Pan Marek Golas członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

 

8)  w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Pomocy Społecznej w Gminie Bobolice 

na lata 2010 – 2013; 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik M- GOPS w 

Bobolicach.   

 

Pan Dawid Olearczyk przewodniczący Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawił opinię komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Głos zabrała Pani burmistrz składając wielkie słowa podziękowania dla Pani J. Stępień, 

całego zespołu, powiedziała że jest to  ogromne przedsięwzięcie, jest to rzetelnie i czytelnie 

przygotowane, wymagające wiele trudu, czasu i wysiłku. 

Pani kierownik podziękowała za słowa uznania w imieniu swoim i pracowników, obiecała że 

zostaną one na pewno przekazane. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  
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9)  w sprawie uchwalenia regulaminu określającego tryb, sposób powoływania i 

odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowe warunki jego 

funkcjonowania;  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik M- GOPS w 

Bobolicach.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

10)  w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice; 

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Zastępca Burmistrza 

Bobolic.  

 

Pan Marek Golas członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

11) w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice; 

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Zastepca Burmistrza 

Bobolic.  

 

Pan Marek Golas członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

 

12) w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice; 
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Zastępca Burmistrza 

Bobolic.  

Głos zabrał radny J. Nowomiejski mówiąc, że w projekcie uchwały jest wpisana jako nazwa 

miejscowości Janówiec, a powinno być Janowiec. Pani burmistrz odpowiedziała, że wszystko 

się zgadza prawidłowa nazwa to Janowiec, ale w związku z tym, że w Starostwie 

Powiatowym mają nie zmienioną nazwę. Dlaczego tak jest Pani burmistrz powiedziała, że jest 

na etapie wyjaśniania tej sprawy. 

 

Pan Marek Golas członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

13) w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania z radami działalności pożytku 

publicznego lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie projektów aktów prawa 

miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji; 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy. 

 

Pani Zofia Kęcel przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutów sołectwom w gminie Bobolice; 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu Sołectwu Dobrociechy;  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy. 

 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”. 
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16) w sprawie wystąpienia przez Gminę Bobolice o utworzenie publicznej szkoły 

średniej; 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że do biura Rady Miejskiej wpłynął wniosek 

Towarzystwa Ekologiczno-Kulturalnego w Bobolicach, dotyczący podjęcia postępowania w 

sprawie utworzenia w Bobolicach publicznej szkoły średniej. W związku z tym 21 maja br. 

odbyło się wspólne posiedzenie wszystkich radnych , na którym została podjęta decyzja o 

zobowiązaniu Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu do opracowania  zgodnie z prawem,  

projektu uchwały, o podjęciu kroków w celu utworzenia szkoły ponadgimnazjalnej  w 

Bobolicach.  Komisja opracowała projekt uchwały, który radni otrzymali. 

 Za utworzeniem publicznej szkoły średniej w Bobolicach przemawiają względy 

społeczne. Utworzenie takiej szkoły stworzy naszej młodzieży chociaż częściowe 

wyrównanie szans w kształceniu, z jakich korzystają uczniowie w innych miastach. Bobolice 

są miejscowością położoną w dość dużej odległości od Koszalina, Szczecinka, Białego Boru 

– miast, gdzie większość naszych uczniów pobiera naukę. Dojazd do szkół średnich w tych 

miastach jest kosztowny i czasochłonny ( czas ten mógłby być wykorzystany na naukę). 

Powołanie szkoły ponadgimnazjalnej w Bobolicach byłoby korzystne szczególnie dla 

uczniów pochodzących z rodzin będących w trudnej sytuacji materialnej. Szkoła średnia w 

naszym mieście, to także nowe miejsca pracy dla kadry pedagogicznej i pracowników 

obsługi. Ważnym argumentem przemawiającym za powstaniem szkoły średniej są wyniki 

ankiet przeprowadzonych wśród rodziców i uczniów gimnazjum w Bobolicach i Dargini. 

Ponad 80% osób ankietowanych wyraziło pozytywną opinię o tej inicjatywie. Ponadto 

miasto, które kształci swoich uczniów ma szanse na szybszy rozwój i zyskuje prestiż 

Głos zabrał także Pani Zofia Kęcel, która powiedziała, że  Komisja ds. Oświaty, Kultury i 

Sportu została zobligowana przez Radę Miejską na wniosek Towarzystwa Ekologiczno-

Kulturalnego do przygotowania projektu uchwały w sprawie utworzenia szkoły średniej w 

Bobolicach. Członkowie Komisji potraktowali sprawę bardzo poważnie. Na trzech 

posiedzeniach komisji prowadzone były rozmowy, dyskusje na temat rozeznania możliwości 

utworzenia szkoły ponadgimnazjalnej. Na posiedzeniu w dniu 18.05.2010 roku 

odwiedziliśmy Gimnazjum Publiczne w Bobolicach, przeprowadziliśmy rozmowy z 

dyrektorem Dariuszem Michalakiem i w-ce dyrektorem Anną Kuropatnicką.  Zapoznaliśmy 

się z warunkami lokalowymi w nowo wybudowanej szkole. W dniu 12.08.2010 r. w 

posiedzeniu komisji uczestniczyli burmistrz Sylwester Sobański i zastępca burmistrza 
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Mieczysława Brzoza. Członkowie komisji zapoznali się z ich stanowiskiem w sprawie 

utworzenia szkoły średniej. Ponadto zasięgnęliśmy opinii członków Komisji Gospodarki 

Komunalnej, Finansów i Rozwoju, członków Komisji Rewizyjnej. Poprosiliśmy także o 

opinie prawnika. Decyzja o ostatecznym brzmieniu projektu uchwały została podjęta na 

posiedzeniu Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu w dniu 12 sierpnia 2010 roku. Jest to 

uchwała przemyślana, przedyskutowana z wieloma ludźmi, dostosowana do warunków 

istniejących w chwili obecnej. Jest to stanowisko całej Komisji. Osobiście jestem 

zaangażowana od początku w sprawę utworzenia szkoły średniej. Uważam, że uchwała 

intencyjna będzie pierwszym krokiem do powstania Publicznej Szkoły Średniej na terenie 

miasta Bobolice. W takim brzmieniu nie stawia nikogo pod przysłowiowym „murem”. Nie 

chciałabym, aby projekt uchwały podzielił nas, radnych. Proszę koleżanki i kolegów radnych 

o przyjęcie przedstawionej uchwały.  

Głos zabrał pan Janusz Koczkodaj, powiedział, że podczas wspólnego spotkania wszystkich 

radnych w maju br.  poddawano wniosek o utworzeniu szkoły ponadgimnazjalnej to został on 

przegłosowany 11 głosami „za”, w opracowanym projekcie uchwały nie ma ani daty 

wszczęcia działań, w celu utworzenia szkoły ponadgimnazjalnej, ani miejsca, które było 

zawarte we wniosku. 

Głos zabrała także radna Justyna Terlecka, mówiąc że słyszała iż Ośrodek Szkolno- 

Wychowawczy w Bobolicach otwiera zasadniczą szkołę zawodową i przy tym być może będą 

podjęte działania o utworzenie szkoły ponadgimnazjalnej publicznej dla wszystkich.  

Głos zabrała radna B. Marchewka mówiąc, że uchwała właśnie w takiej formie, nie stawia 

nikogo pod przysłowiową ścianą, kończy się kadencja, zostanie wybrana nowa rada, będą 

podejmowane dalsze kroki. 

Pan J. Koczkodaj ustosunkowując się do wypowiedzi radnej powiedział, że uchwała właśnie 

w takiej formie daję wykonawcy uchwały wolną rękę -  kiedy i gdzie. Realizacja tej uchwały 

może być przez wykonawcę odwlekana w czasie, gdyż ma te dwa argumenty za sobą – termin 

i lokalizację. Radny powiedział, że ma  nadzieję, że wykonawca uchwały będzie na tyle 

przychylny i będzie jak najszybciej realizował tą uchwałę.  

Pani Bogusława Marchewka powiedziała, że jeśli była by określona konkretna lokalizacja, a 

okazało by się że tam nie ma miejsca, pomimo mijającego terminu i tak niebyło by to 

zrealizowane. 

W tej sprawie głos zabrała Pani Bożena Sobańska radca prawny mówiąc, że utworzenie 

szkoły ponadgimnazjalnej jest kompetencją starostwa. Projekt uchwały, który został na dzień 

dzisiejszy przedstawiony jest uchwałą intencyjną. Treścią  uchwały jest,  że radni 

upoważniają organ wykonawczy gminy do wystąpienia  do właściwych organów  z 
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wnioskiem o utworzenie szkoły ponadgimnazjalnej w Bobolicach. Organ wykonawczy mając 

taką treść uchwały nie może sobie czekać, powinien wykonać to w niezwłocznym terminie. 

Powinien przygotować właściwej treści wniosek, skierować do właściwego organu, właściwie 

go uzasadnić i wprowadzić te działania zmierzające do utworzenia w przyszłości szkoły 

ponadgimnazjalnej.  

 

Uchwała została podjęta 11 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 3 głosach 

„wstrzymujących”.  

17) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia regulaminu Stadionu Miejskiego w 

Bobolicach; 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy. 

 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

18) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawek opłat za korzystanie z cmentarzy i 

urządzeń cmentarnych na cmentarzach komunalnych Gminy Bobolice; 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy. 

 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

19) zmieniająca uchwałę w sprawie uchylenia uchwały. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy. 

 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

 

Ad. 9. Wolne wnioski. 
W wolnych wnioskach głos zabrał Pan Janusz Koczkodaj, który zapytał, czy istniej szansa 

aby na cmentarzu w Bobolicach zbudować ścianę, w której można by było chować urny z 

prochami. Pani burmistrz powiedział, że się tą sprawą zajmie. 
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Głos zabrał również Pan Artur Tomczak, który poprosił o pomoc finansową dla Marleny 

Zientek zamieszkałej w Boboliczkach, dziewczyna jest chora na rzadką chorobę , musi być 

pod stałą opieką, choroba jest nieuleczalna. 

 

Ad. 10 . Zakończenie obrad.  

 
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice.  

Protokołowała: Monika Wójcik  

 


